
PROTOKÓŁ Nr XLVIII/2024
z obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Krasnosielc

z dnia 12 stycznia 2024 r.

PUNKT 1.

Obrady rozpoczęłysię o godz. 10:00 — zakończyły o godz. 1 1:13.

Obrady otworzyła PrzewodniczącaRady Gminy Ewa Grabowska.

Następnie przywitała radnych oraz zaproszonych gości:
Wójta Gminy — Pawła Ruszczyńskiego
Sekretarza Gminy — Grażynę Rogala
Skarbnika Gminy — Mirosławę Waszczak
a w szczególności młodzież z Zespołu Szkół w Krasnosielcu wraz z opiekunami
oraz wszystkich biorących udział w sesji.

PUNKT 2.

Odbyło się sprawdzenie listy obecności.

(Załącznik Nr 1 do protokołu , Załącznik Nr 2 — lista szczegółowa)

PUNKT 3.

Przewodnicząca stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 13

radnych, co stanowi quorum, wobec czego wszystkie podjęte uchwały będąprawomocne.

PUNKT 4.

Przewodniczącazwróciła się do radnych, czy mają uwagi do proponowanego porządku obrad.
Radni nie zgłosili wniosku.

Głosowanie za przyjęciem porządku obrad
(wyciąg z głosowania stanowi załącznikNr 3 do protokołu)

Proponowany porządek obrad:

1.
2.
3.
4.
5.

6.
7.
8.

Otwarcie obrad sesji.
Sprawdzenie obecności
Stwierdzenie prawomocności obrad.
Przedstawienie i przegłosowanie ewentualnych zmian w porządku obrad sesji.
Zatwierdzenie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
Informacja Wójta Gminy z realizacji zadań i wniosków w okresie między sesjami.
Pytania i odpowiedzi na interpelacje radnych.
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krasnosielc
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na 2024 r.
9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krasnosielc na

lata 2024 - 2028.
10. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami

komunalnymi z dochodów niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi w roku 2024.

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Makowskiemu.
12. Wolne wnioski i sprawy organizacyjne.

13. Zamknięcieobrad.

PUNKT 5.

Wyłożony na sali obrad protokół z ostatniej XLVII Sesji Rady Gminy Krasnosielc został
przyjęty 13 głosami.

(wyciąg z głosowania stanowi załącznikNr 4 do protokołu)

PUNKT 6.

Wójt przedstawił podsumowanie roku 2023.
Dane demograficzne:
Na koniec roku 2023 r. w gminie Krasnosielc było zameldowanych 6 178 osób. Zmarło 79

osób, w tym najstarszy mieszkaniec naszej gminy, który liczył 102 lata. Małżeństw zostało

zawartych 33, w tym 7 ślubów cywilnych. Wydano 709 dowodów osobistych. Urodziło się 59
dzieci.
Planowanie przestrzenne i gospodarka nieruchomościami:
- wydano 32 decyzje określające warunki zabudowy i zagospodarowania terenu.
Ustalone warunki zabudowy dotyczyły:

- zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 1 5,

- zabudowy rolniczej 7,

- farm i instalacji fotowoltaicznej 8,
- zalesienie i budowa stawu 2.

Nadano 17 numerówporządkowych dla budynków jednorodzinnych.
Wydano 6 wypisów i wyrysów z planów zagospodarowania przestrzennego, 178

zaświadczeń o przeznaczeniunieruchomości w miejscowych planach zagospodarowania
przestrzennego, 23 decyzje zatwierdzające podział nieruchomości.
Ośrodek Pomocy Społecznej:

W ramach zadań własnych:
- zasiłki stałe — kwota wydatkowana 289 012,24 zł, w tym dotacja 288 500,00 zł,
- zasiłki okresowe 99 288,00 zł ,w tym dotacja 99 000,00 zł,
- pomoc w zakresie dożywiania (posiłek w szkole i w domu) 152 386,50 zł ,w tym dotacja

117 775,00 zł
- pobyt w Domu Pomocy Społecznej 246 287,93 zł
- Klub Senior + 123 140,00 zł, w tym dofinansowanie 48 000,00 zł
- szkolenia związanez Przeciwdziałaniem przemocy domowej 2 500,00 zł.
Ogółem na realizację zadań własnych wydatkowano 1 547 202,99 zł.
W ramach zadań zleconych, które finansowane sąw 100% z budżetu Państwa.
- świadczenia rodzinne 2 921 384,15 zł
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- świadczenia z funduszu alimentacyjnego 173 479,00 zł
- składki na ubezpieczenie społeczneod świadczeń opiekuńczych 292 630,22 zł
- Karta Dużej Rodziny 2 146,00zł
- świadczenia rodzinne dla obywateli Ukrainy 894,00 zł
- dopłata za zakwaterowanie i wyżywienie 48 408,00 zł.
Ogółem wydatki z budżetu OPS w 2023 r. wyniosły 5 121 078,39 zł.
Poza budżetem z funduszu solidarnościowego zrealizowano program Asystent Osobisty
Osoby Niepełnosprawnej w kwocie 80 000,00 zł.
W 2023 r. pracownicy OPS w Krasnosielcu przeprowadzili około 550 wywiadów
środowiskowych.
Inwestycje i wnioski zrealizowane w 2023 r.
Gmina złożyła 24 różnego rodzaju wnioski (w tym zadania wieloletnie) na łącznąkwotę
21 818 744,31 zł. Zrealizowanych zostało również 24 przedsięwzięcia inwestycyjne i

remontowena łącznąkwotę8 182 437,08 zł (w tym dotacja 5 882 742,64 zł).

Wydano około 2 500 decyzji podatkowych.
W ramach Programu Czyste Powietrze w przeciągu ostatnich czterech lat złożonych zostało
204 wnioski na łącznąkwotę 2 485 532,40 zł. Gmina Krasnosielc zajmuje II miejsce w
Powiecie Makowskim pod względem ilości złożonych wniosków.
Gmina przeprowadziła 12 postepowańw trybie ustawy Prawo Zamówień Publicznych oraz 49

postępowań do wartości 130 000,00 zł.
Na koniec Wójt przekazał informacje, iż po wielu latach oczekiwań Wojewoda Mazowiecki
wydał pozwolenie na przebudowę drogi wojewódzkiej 544 w miejscowościach Nowy
Krasnosielc oraz Amelin.
Udało się pozyskać środki pochodzące z UE na zakup średniego samochodu ratowniczo —

gaśniczego dla OSP w Krasnosielcu. Łącznakwota zakupu samochodu wraz z wyposażeniem
wynosi 1 674 804,90 zł , w tym dotacja 1 0411 425,00 zł.

Wójt poinformował, że na terenie gminy pojawili się domokrążcy, którzy oferują
mieszkańcom inwestycje z zakresu odnawialnych źródeł energii oraz wymiany źródeł ciepła.
W związku z tym gmina wspólnie z firmą Ekoinstal zdecydowała się podjąć działaniamające
na celu doinformowanie mieszkańców oraz ochronęprzed podjęciem ryzykownych decyzji.
Pod koniec sesji rozdane będąulotki z zaplanowanym harmonogramem spotkań.

PUNKT 7.

Nie zgłoszono żadnych pytań.

PUNKT 8.

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krasnosielc na 2024 r.
Za przyjęciem uchwały głosowało13 radnych.
(Załącznik Nr 5 do protokołu)
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PUNKT 9.

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krasnosielc na lata
2024 - 2028.
Za przyjęciem uchwały głosowało13 radnych.
(Załącznik Nr 6 do protokołu)

PUNKT 10.

Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami
komunalnymi z dochodów niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi w roku 2024.
Za przyjęciem uchwały głosowało13 radnych.
(Załącznik Nr 7 do protokołu)

PUNKT 11.

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Makowskiemu.
Za przyjęciem uchwały głosowało13 radnych.
(Załącznik Nr 8 do protokołu)

PUNKT 12.

Przewodniczącaprzypomniała radnym o konieczności złożenia oświadczenia majątkowego
na dwa miesiąceprzed upływem kadencji.

Kolejno głoszabrał radny powiatowy Sławomir Rutkowski przedstawiając kilka informacji.
Nadmienił, że w 2023 r. na terenie gminy Krasnosielc udało się zmodernizować około 7 km
dróg powiatowych (Grądy — Klin, Bagienice — Grabowo, Drążdżewo — skarpa). Łącznie
inwestycje drogowe wyniosły ponad 7 mln zł.
Plany inwestycyjne na rok 2024. Powiat Makowski złożył lub ma przygotowaną
dokumentacje do złożenia na trzy kolejne inwestycje:
1 .droga z Drążdżewaw kierunku Baranowa 4,6 km
3.droga do Chłopia Łąki łącznie z ul. Chłopiałącką
4. droga do Makowa tzw. „tysiąclatka” około 16 km

oraz dokończenie inwestycji w miejscowości Drążdżewo ,połoženie nawierzchni asfaltowej
przy skarpie.
Szpital Makowski realizuje dużą inwestycje związaną z poprawą leczenia ran poprzez
działanie komory hiperbarycznej.

Ponadto Powiat inwestuje w modernizacje Zespołu Szkół w Krasnosielcu. Przekazał w drodze
inwestycji ponad 1 500 000,00 zł (modernizacja budynku, siłownia zewnętrzna, kotłownia).
Zakończone zostały negocjacjedotyczące zakupu działki przy budynku szkoły (15 arów), co
poprawi strefęparkingową oraz możliwość powstania w przyszłości obiektu sportowego na
tym terenie.
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Na koniec radny przedstawił informacje dotyczące programu Czyste Powietrze oraz
planowanych spotkań z mieszkańcami we współpracyz UrzędemGminy, celem przekazania
rzetelnych informacji.

Kolejno radni przedstawili kilka pytań do radnego Sławomira Rutkowskiego.

Wiceprzewodniczący Tomasz Olszewik , czy w projekcie na przebudowę drogi Drążdżewo—

Baranowo zaprojektowany został pas pieszo — rowerowy?

Radny Robert Kluczek, zgłosił potrzebę remontu chodnika na ul. Chłopiałackiej po prawej
stronie, który jest w bardzo złym stanie. Interwencja w tej sprawie była już trzy lata temu.
Mieszkańcy tej ulicy to głównie osoby starsze, które ciągle dopytują kiedy chodnik będzie
wyremontowany.
Radny poruszyłteż kwestie złegooznaczenia drogi powiatowej tzw. „tysiąclatki”, na której
odnotowano wiele wypadków drogowych.

Radny Tomasz Kacprzyński zgłosił, że uczniowie Zespołu Szkół w Krasnosielcu skarżąsię na
niebezpieczny zjazd z drogi powiatowej na parking naprzeciwko budynku szkoły oraz
potrzebę poszerzenia zjazdu na drogę gminną do Pana Bąkowskiego w Drążdżewie.

Radny Tomasz Olszewik nawiązując do parkingu naprzeciwko Zespołu Szkół w Krasnosielcu
zgłosił potrzebę oznaczeniaprzejścia dla pieszych dla bezpieczeństwa młodzieży.

Radny Cezary Janowski podkreślił, że mówiąc o drogach powiatowych zapomina się o
drogach niższego rzędu tj. droga na Wólkę Rakowską i Papierny Borek. Czy sąjakieś plany
na przyszłośćodnośnie tych dróg?

Radny Bogdan Kęszczyk wyraził swoje niezadowolenie z nadzoru budowlanego nad

inwestycją w Drążdżewie.

Radny Sławomir Rutkowski ustosunkował się do powyższych pytań.

Odnośnie chodnika na ul. Chłopiałackej. Uwagi do bezpieczeństwa Ruchu drogowego
rozpatrywane sąprzez Komisje Bezpieczeństwa Rady Powiatu i tam należy składać wnioski.

Złożony został projekt do Marszałka Województwa na modernizacje drogi na odcinku drogi

ponad 4km, który obejmuje modernizacje również ul. Chłopiałackiej.
Odnośnie drogi na skarpie w Drązdžewie.Firma , która wygrała przetarg miała dobrąopinię,
ale warunki pogodowe nie pozwoliły na zakończenie inwestycji, dlatego prace zostały
wstrzymane do wiosny.
Odnośnie dróg niższego rzędu, Powiat stara się realizować w pierwszej kolejności drogi na
które można uzyskać dofinansowanie.
Odnośnie projektu drogi z Drążdżewaw kierunku Baranowa, zakłada on likwidacje w części
chodnika w miejscowości Drążdżewo i Wólce Drążdžewskiej na rzecz poszerzenia jezdni.
Natomiast w projekcie nie został zaplanowany pas w kierunku na Budy.
Odnośnie zjazdów z drogi powiatowej w Drążdżewie, zjazd do pana Bąkowskiego jest wąski,
jednak w większości leży on na terenie gminy a nie w pasie drogi powiatowej. Jest deklaracja
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Pana Starosty do poprawienia tego zjazdu oraz poszerzenie zjazdu na drogę gminną w
kierunku Zwierzyńca.
Odnośnie przejścia dla pieszych przy Zespole Szkół w Krasnosielcu, po zagospodarowaniu

nowo nabytej działki przez Starostwo problem z parkingiem zostanie rozwiązany. Parking
będzieznajdował sięna terenie szkoły.

PUNKT 13.

Przewodniczącapodziękowała wszystkim za udział w obradach sesji i obrady XLVIII Sesji
Rady Gminy Krasnosielc i uznałaza zakończone.

Protokołował
Małgo ta J nowska
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Przewodniczący Rady Gminy
Ewa Grabowska

444,


